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Sny se stávají skutečností. Mohli jsme se o tom přesvědčit o uplynu-lém víkendu, kdy se sešlo celkem šest jednotek sborů dobrovolných hasičů z Čech a Německa za úče-lem společného výcviku. Je to již nějaký čas, kdy na setkání s naším partnerským sborem dob-rovolných hasičů Weiding padl ná-vrh na uspořádání společného cvi-čení. Jak tomu již bývá, i toto plá-nování provázely určité problémy, ať již termínové, nebo personální. Ale věci se daly do pohybu a na konci srpna tohoto roku byl již znám pevný termín konání výcviku a započalo se 

s přípravami. Jako téma výcviku byla vybrána dálková doprava vody a požár lesního a travního porostu. Jako vhodná lokalita se nakonec ukázala zpevněná komunikace v blízkém okolí obce Šitboř. Celé to dopadlo tak, že se výcviku zúčastnilo celkem 6 jednotek sborů dobrovolných hasičů. Z české stra-ny to byly SDH Poběžovice, SDH Drahotín a SDH Klenčí pod Čercho-vem, z německé potom FFW Wei-ding, FFW Schönau a FFW Schön-see. Za zmínku stojí, že město Schönsee je zároveň partnerským městem města Poběžovice, takže výcvik měl více než partnerský ná-

dech. Za slunečného a velmi teplého po-časí se kolem jedné hodiny odpo-lední začaly sjíždět jednotlivé sbory k hasičské zbrojnici v Poběžovicích. Po přátelském uvítání byl přesně v 14:00 nástup, kde byly předneseny veškeré doplňující informace, po-třebné k bezchybnému průběhu cvičení. Netrvalo dlouho a v 14:15 se rozezněla siréna ohlašující po-plach. Za mohutného houkání se jednotlivé jednotky rozjeli k místu události. Ihned po příjezdu se za-čalo tvořit dopravní vedení a z CAS 32 T815, která byla nejblíže místu p o ž á r u , stránka 1 

Z a m y š l e n í 

Už je to čtvrt století od tzv. „sametové“ revoluce.   Už vyrostla nová generace, ta, pro niž je úplnou samozřejmostí jezdit přes pohraniční lesy, aniž by ji kdo zastavil. Čára zarostla bujnou vegetací, jen silnice ve-doucí podél hranic z Aše až do Břeclavi zůstala. Že se z národ-ních výborů staly městské a obecní úřady už také nikoho pří-liš nezajímá. Ale co se změnilo v Poběžovicích? Ubyli pohranič-níci, zmizel společný podnik i ji-né drobné závody, které byly zdrojem jisté existenční stability, neboť v nich nacházely zaměst-nání především zdejší ženy. Ně-kolikrát se vyměnilo zastupitel-stvo i rada, vystřídali se dva sta-rostové. Přibyla průmyslová zó-na. Město vybudovalo novou ka-nalizaci, děti si hrají v nové škol-ce, staří mají možnost užívat si klidného stáří v domě s pečova-telskou službou. Silný kafe, diva-delní ochotníci, hasiči, judo, fot-bal, včelaři, myslivci… Ani spol-kový život tak docela nezmizel. Ba dokonce se objevily i skupin-ky lidí, kteří se „na vlastní triko“ rozhodli opravovat drobné pa-mátky. ALE! Dvě zásadní možnosti dost důležité pro další rozvoj (zvláště, když je dnes jedním z nejdů-ležitějších „průmyslů“ ten turis-tický)  nejen Poběžovic, ale i Po-běžovicka zůstaly zcela nevyuži-ty. A to, i když nabídky byly vel-korysé. Zvítězily předsudky a maloměstské myšlení. Zámek dál přes všechny drobné úpravy chátrá, jeho slávu připomínají le-da pamětní desky či socha Sv. Jana Nepomuckého na náměstí nebo hrob Heinricha Coudenho-ve Kalergi na místním hřbitově.  A  dějiny poběžovických židů? Ještě, že alespoň jejich hřbitov se dočkal jistého  zmrtvýchvstá-ní. A snad dojde i na zázračný pramen. Inu, když se objeví ně-kdo z Ameriky, aby si ho i v Poběžovicích nevšimli! Nové zastupitelstvo i  staros-ta mají před sebou velké rozho-dování.  Zachránit zámek a udě-lat z něj díky jeho bohaté historii a různým akcím (viz i třeba za-pomenuté květinové slavnosti) dobrý a trvalý zdroj příjmů i pro město nebo si usnadnit cestu a památku prodat… Ovšem - ko-mu a za kolik? A co z toho bu-dou mít místní a i další zájemci o historii či třeba jen „obyčejní“ turisté?             Marie Špačková 

Po čtyřech letech jsme se za-se (tedy alespoň někteří) sešli ve volebních místnostech, abychom rozhodli o tom, kdo povede město v období dal-ších čtyř let. Vyhlášením vý-sledků letošních komunálních voleb skončily zastupitelské mandáty dnes již bývalým za-stupitelům Romaně Adamco-vé, Janu Doktorovi, Josefu Li-penskému, Olze Kociánové, Jindřichu Kohoutovi, Václavu Kohoutovi, Dagmar Krtové, Zdeňku Lindovi, Petru Muží-kovi, Marii Nechoďdomů, Hynku Říhovi, Jiřímu Timuro-vi, Pavlíně Vejvančické, Pavlu Veselákovi a Vlastimilu Von-drašovi. Mnozí z nich (celkem 11) se objevili na kandidátních listi-nách i pro volby letošní a mnozí z nich (celkem 8) se opět, díky vašim hlasům, do-stali do nově zvoleného za-stupitelstva města, zatímco 3 se o vaše hlasy ucházeli mar-ně.  Občané v Poběžovicích se svojí 46,03% účastí zařadili spíše mezi ty obce domažlic-kého okresu, s nižším zájmem občanů o komunální volby (nejvyšší účast - 81,69%, za-znamenali voliči v Bukovci, nejnižší zájem projevili voliči ve Všerubech - 23,57%).  Po-dobnou účast jako Poběžovice měla i srovnatelná města Bělá n. R. (47,71%) a Hostouň (47,76%). Díky vašim hlasům se do no-vého zastupitelstva města do-stali tito kadidáti: ČSSD - Ja-na Kochová, Dagmar Krtová; KSČM - Věroslav Pinc, Marie Nechoďdomů, Jiřina Vogeltan-zová; Sdružení ODS a ne-závislých - Jana Podskalská, Romana Adamcová, Václav Kohout, Hynek Říha, Jaroslava Záhořová; Nezávislí pro Po-běžovice 2014 - Pavel Vese-lák, Jiří Pivoňka, Josef Jansa, 

Jindřich Kohout, Petr Mužík. Letošní volby do zastupitelstva města Poběžovice proběhly, jako ostatně vždy předtím, bez problémů a to díky členům okrskových volebních komisí, zapisovatelům, pracovníkům přijímacího místa Registrační-ho úřadu Poběžovice a pracov-níkům ČSÚ, kteří přebírali vý-sledky od jednotlivých okrsko-vých volebních komisí, ty pak zasílali k celostátnímu zpraco-vání a následně vystavovali oficiální výsledkové listiny pro jednotlivé obce. Za přípravu volebních místností patří dík p. Zdeňku Prajzentovi, který se takto stará o zajištění všech voleb. Podle platné legislativy je mož-né do deseti dnů od vyhlášení výsledků voleb Státní volební komisí podat ke krajskému soudu návrh na neplatnost vo-leb. Protože tak nebylo učině-no, začala po desetidenní lhůtě běžet lhůta 15 dnů, do kterých je dosavadní starosta povinen svolat ustavující zasedání nově zvoleného zastupitelstva. Po-slední termín, na kdy může být svoláno ustavující zasedání za-stupitelstva vychází tedy na 8. listopadu, ale protože je to so-bota, je možno svolat zastupi-telstvo nejpozději v pondělí 10. listopadu 2014. V Poběžo-vicích je termín stanoven na 6.11.2014. Vážení spoluobčané přeji vám, abyste byli s vámi zvolenými zastupiteli v průběhu celého volebního období spokojeni, aby se podařilo realizovat co nejvíce akcí na zvelebení na-šeho města a životního pro-středí. Nově zvoleným zastupi-telům přeji, aby rozhodovali o budoucnosti města vždy s roz-vahou, ve prospěch jeho ob-čanů a aby mezi sebou nalezli dostatek pohody, vzájemné shody názorů a dělnou atmo-sféru.                     V. Kotlan 

dokončení na str. 2 

USTAVUJÍCÍ 
zasedání Zastupitel-

stva města Poběžovice se koná ve čtvrtek 6.11.2014 od 18.00 h.  v sálu hotelu Hubertus. 



 

 

 

 

 

Panorama  
u d á l o s t í 

dokončení ze str. 1 
vedení útočné za pomocí třech proudů C. Hasit imitovaný požár se tedy započalo za 9 minut od vyhlášení poplachu. Voda z čerpacího stanoviště se dostala na konec vedení přesně za 30 minut od vyhlášení poplachu, což bylo následně vyhod-noceno jako velmi dobrý výsledek. Tímto výcvi-kem jsme chtěli imitovat reálnou situaci, proto byla dálková doprava vody utvořena kombinova-ně, to znamená za pomocí strojů systémem vstup-čerpadlo-výstup, ale i vstup-cisterna-čerpadlo-výstup. Za pomocí cisterny se tak může v případě nedostatku vody v dopravním vedení (prasklá hadice, závada na stroji) snáze řešit na-stalá situace v místě požáru. Cisterny mohou chybějící vodu takto krátkodobě nahrazovat. Dopravní vedení bylo utvořeno v celkové délce 1,3 km, převýšení činilo cca. 110 m, což je rela-tivně hodně, ale právě v podmínkách Českého lesa zcela normální. Množství dopravované vody činilo 800-1000 litrů za minutu, tlak na útočném vedení činil stále 0,5-0,9 MPa. Z hlediska charak-teristiky požáru bylo vyzkoušeno i hašení vodním dělem, jehož proudnicí dokáže v daném okamži-ku protéct 1400-1600 litrů vody za minutu. Tolik k technickému upřesnění. Je nutné podotknout, že ani jednou se nemuselo přerušit hašení z důvodu nedostatku vody! To je vzhledem k možné situaci na místě požáru velice důležité. Nepřetržitá dodávka vody probíhala v celkové délce cca. 1 hodinu. Po skončení výcviku na místě události se jednot-ky vrátili na poběžovickou základnu, kde proběh-lo společné focení a následně vyhodnocení celé-ho výcviku. Každému zúčastněnému sboru byl předán pamětní list jako upomínka na tento vý-cvik, svým způsobem unikátní a poté již bylo při-praveno občerstvení v podobě polévky a guláše z naší polní kuchyně, o které se postaral Michal Mráz se svým manšaftem. Dle spokojených tváří 

všech zúčastněných bylo jasné, že výcvik v takové podobě není poslední. Již na jaře poje-deme do Weidingu, kde proběhne cvičení v kontejneru, simulující různé druhy požárů a na podzim bychom chtěli zase uspořádat cvičení na Poběžovicku. Protože tato akce byla velice povedená, ojedině-lá, kamarádská, sluší se poděkovat! Já osobně musím poděkovat zejména našemu sboru dobro-volných hasičů v Poběžovicích, jehož členové se dokáží zakousnout a dotáhnout věci do konce. Jmenovitě musím vypíchnout následující jména – David Martínek, Jan Nechoďdomů, Michal Mráz, Leoš Planeta, Petr Vejvančický a Jaroslav Kož-nar, tito pánové strávili přípravami dle mého do-jmu nejvíce času. Ostatním členům, kteří se jak-koliv na cvičení dále podíleli, patří samozřejmě stejně velký dík! Jako celý sbor moc děkujeme Saše Doktorové a Markétě Martínkové za vytvo-ření takového zázemí, na které budou ještě dlou-ho všichni vzpomínat. Dále děkujeme městu Po-běžovice, které zaplatilo občerstvení, KOPIS Pl-zeň za vstřícnost a zúčastněným sborům  - FFW Weiding, zejména Peterovi Rettingerovi za bez-chybnou spolupráci při plánování, FFW Schönau a FFW Schönsee za maximální nasazení, SDH Klenčí pod Čerchovem za vytrhnutí trnu z paty a SDH Drahotín za tradiční bezchybnou spolupráci na úrovni okrsku.  Jsme moc rádi, že jsme mohli výcvik v takovém rozsahu uspořádat a již nyní víme, že se zúčast-něnými sbory můžeme i nadále počítat. Hasiči, ať již z vedlejší obce, o něco dál za kopcem, ne-bo z jiného státu, jsou stále jedna velká rodina! Zjistili jsme totiž již dávno, že jak požár, tak i hasičské hadice žádné hranice neznají. Kamarád-ství je to, co nás všechny pojí dohromady. Martin Kopecký SDH Poběžovice 

Výběr z usnesení 113. jednání RM Poběžovice, ze dne 6.10.2014 �� RM schvaluje Smlouvu o dílo č. 262/2014 s firmou STŘECHY ZAKO, Poběžovi-ce na výměnu střešní krytiny a klempířských prvků na bytovém domě v Masa-rykově ulici č.p. 202 v Poběžovicích, znějící na částku 185.996.-Kč bez DPH a pověřuje starostu jejím podpisem. �� RM přiděluje byt č. 3 v Domě s pečovatelskou službou Poběžovice, o velikosti 49,7 m2 žadatelce pí. Marii Divišové, bytem Šitboř č.p. 13, s možností nastě-hování nejpozději 1.11.2014. �� RM bere na vědomí žádost p. Pavla Jasanského o povolení stavby přístřešku na pronajatém pozemku za bytovým domem č.p. 145 v Krátké ulici a fotodo-kumentaci skutečného stavu na uvedeném pozemku a ukládá nájemci provést do termínu 30.11.2014 následující práce: 1. odstranit svévolně vybudované stavby (přístřešky, ploty apod.) na pronajatém pozemku, 2. ukončit své akti-vity mimo pronajatý pozemek a uvést dotčené pozemky do původního stavu, 3. uvést do původního stavu okapové svody z bytového domu č.p. 145 a od-stranit sběrné nádoby s tím, že nebudou-li tyto práce v termínu provedeny, bude s nájemcem ukončena nájemní smlouva, práce provedou pracovníci Slu-žeb města Poběžovice a náklady s nimi spojené budou vymáhány na nájemci. �� RM souhlasí s konáním mezinárodního hasičského cvičení s dopravou hasící vody z potoka Pivoňka, kolem šitbořských skalek, do výše 3/4 louky nad Šit-boří dne 11.10.2014 s tím, že nesouhlasí s požadovanou úplnou uzavírkou části Žižkovy ulice od restaurace Ronšperk k odbočce do Krátké ulice. �� RM souhlasí, v souladu s čl. 19 OZV č. 01/2010 o místních poplatcích, s pro-minutím poplatku ze vstupného pro Svaz postižených civilizačními chorobami, ZO Poběžovice, z akce Dechovkové odpoledne, které se uskuteční 15.10.2014 v hotelu Hubertus v Poběžovicích. �� RM bere na vědomí rozhodnutí Krajského úřadu Plzeňského kraje o přidělení účelové neinvestiční dotace ve výši 280.000.-Kč na výdaje jednotky sboru dobrovolných hasičů města (JSDHO), a to na opravu cisterny LIAZ. 

Vlastníci domů v Poběžovicích se postup-ně pouští do oprav svých nemovitostí. Novou fasádu svému domu pořídil p. Jo-sef Jansa na Spojeneckém náměstí č.p. 12. 

Dokončená je rovněž fasáda na domu č.p. 14, naproti kostelu, jehož vlastníkem je firma MAMO GROUP s.r.o., náměstí Míru 14, 34522 Poběžovice. 

Práce na zateplení celého bytového do-mu č.p. 382 v ulici Budovatelů neustále pokračují a vlastníci bytů se mohou těšit na teplou letošní zimu. 

Pracovníci Služeb města Poběžovice pro-vádí, podle počasí zřejmě poslední letoš-ní sekání trávy, postupně na všech zele-ných plochách veřejného prostranství a mezitím zahájili postupné odklízení spa-daného listí. Při tom by jim, jako už loni měl pomoci vysavač na listí, který dostal novou, odolnější vrtuli ventilátoru a dva fukary, kterými se listí nafouká na hro-mady rychleji než klasickými hrabičkami. 
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Poslední zářiovou neděli si mohli poběžovičtí občané vychutnat ne-jen pěkné babí léto, které nám do-přálo přívětivé slunečné počasí, ale i zajímavou sportovní akci. Občan-ské sdružení MTB Silný kafe totiž uspořádalo v horní části zámecké-ho parku 4. ročník cyklistického zá-vodu pro děti – SILNÝ KAKAO 2014. Od 13.00 hodin probíhalo přihlašování a registrace závodní-ků, kterých se sešlo 57, tedy o téměř 20 více, než v loňském roce, což svědčí o vzrůstající popularitě závodu, ale počet závodníků byl jistě ovlivněn i počasím. Hlavní organizátor a moderátor zá-vodu Jan Kocián stručně vysvětlil podmínky závodu, kdy si nejprve projedou všichni závodníci svoji trať za vodičem, aby při závodě nezabloudili a teprve potom vyrazili na trať „naostro.“ První se na star-tu objevili nejmenší závodníci na odstrkovadlech, pro které byla při-pravena trať dlouhá 300 m. Po je-jím absolvování projeli cílem v tomto pořadí: Laura Zemanová, Linda Zemanová, Kristýna Žižková, Erik Nagy, Patrik Nagy, Aleš Svo-boda, Lukáš Kučera a Vojtěch Bab-ka. Jako další se na start postavili předškolní děti na svých mini-bicyklech, kteří absolvovali trochu tutéž trať a v cíli se objevili v tom-to pořadí: Aleš Urban, Tobiáš Jung, Jan Mareš, Pavel Vejvančický, Ma-rek Smolík a Matěj Kořínek. V dív-kách pak bylo pořadí následující: 

Michaela Hojdová, Helena Tanko-vá, Linda Zemanová, Karolína An-drlová, Laura Zemanová, Klára Kinclerová, Ema Procházková a Ema Smolíková. V kategorii dětí 1.-2. ročníku zá-kladní školy se prohnali cílem závo-du na 500 m závodníci v tomto po-řadí: Petr Zeman, Václav Seidl, Da-vid Ticháček, Kristián Zítek, Voj-těch Anderle, Zbyněk Prančl, Ště-pán Karas, Matěj Andrle, Milan 

Kratochvíl a Lukáš Lehanka. Dívky vyrazily hned po chlapcích a v na-pínavém závodě nakonec projely cílem takto: Lucie Mertová, Magda-lena Zajícová, Michaela Hojdová, Sára Babková, Vanessa Pivoňková 

a Tereza Kučerová. Mezi žáky 3.-4. ročníku základní školy se na trať dlouhou 1,5 km přihlásila jediná dívka, Kristýna Skořepová a proto závodila společ-ně s chlapci. Do cíle přijeli závodní-ci této kategorie v následujícím po-řadí: Jiří Zajíc, Lukáš Zvolánek, Ja-kub Kliner, Tom Prchal, Jan Andrle, Pavel Turčan a ve své kategorii dí-vek zvítězila samozřejmě Kristýna Skořepová. 

Další kategorií byli žáci 5.-6. třídy, které čekala trať dlouhá 3 km a vedla mimo zámecký park, kolem základní školy zpět do parku. Zá-vodníci se objevili v cíli v tomto po-řadí: Jan Kocián, Lukáš Ticháček, 

Tadeáš Tanko, Michal Horvát, Da-niel Kožiol, Štěpán Anderle a Filip Bednár. Mezi dívkami bylo pořadí následující: Martina Kostrhunová, Katka Ramiková, a Veronika Matěj-ková. Kategorie nejstarších, tedy žáků 7.-9. tříd základní školy musela absol-vovat trať dlouhou 6 km (2 okruhy po 3 km) a když si uvědomíme, že těsně před vlastním závodem si nanečisto projeli 3 km, je jasné, že to byl náročný závod. Do cíle zá-vodníci dojeli v tomto pořadí: Da-niel Hejduk, Štěpán Říha a Kristián Vránek. Kategorii dívek vyhrála Lu-cie Zemánková. Celá akce byla velmi vydařená, místní hasiči se postarali o občer-stvení v prostoru startu a cíle, kde zaparkovali svou „plnou polní,“ te-dy pojízdnou polní kuchyní plnou občerstvení, nechyběly grilované klobásky, pivo, limo a podobné dobroty, které mohli návštěvníci konzumovat na postavených lavi-cích a stolech. O kvalitní ozvučení se postaral Leoš Planeta, o dobrou náladu a spokojenost více než stovky návštěvníků pak napínavý program a teplé podzimní sluníčko. Za skvěle připravenou akci patří or-ganizátorům, v čele s Janem Kociá-nem, velká pochvala a poděkování. Myslím, že budu mluvit za většinu spokojeně odcházejících návštěvní-ků, když vyjádřím naději, že se příští rok setkáme na 5. ročníku Silnýho kakaa. 
Vok 

Ve čtvrtek 2.10.2014 odpoledne se sešlo osm nejmladších občánků Poběžovic se svými doprovody, aby se zúčastnili slavnostního vítá-ní do života, které v obřadní míst-nosti MěÚ Poběžovice provedla radní Ing. Pavlína Vejvančická Ph.D. Naši nejmenší si vyslechli několik básniček a písní v podání žáčků mateřské školy, vedených ředitelkou školy Bc. Lenkou Peká-rovou, která je doprovázela na klá-

vesy. Poté byli matrikářkou úřadu představeni mrňouskové úřadující, která v krátkém proslovu přivítala sedm děvčátek a jednoho chlapeč-ka a popřála jim hodně štěstí a spokojenosti do jejich právě začí-najících životů. Pak se rodiče za-psali do pamětní knihy a převzali drobné dárky. Tak byli dvě Barbor-ky, Emmička, Eliška, Karolínka, Viktorka, Nelinka a Mareček úřed-ně přijati mezi občany Poběžovic. 

Ve čtvrtek 2. října byla v bytovém domě na nám. Míru č.p. 50 prove-dena zátopová zkouška, která mě-la ukázat, kudy dochází k pronikání vody ze střechy nad přístavkem v přízemí. Tato střecha je do výše cca 10 cm oplechována a vytváří jakousi vanu se středovým odpa-dem a přepadem nad oplechová-ním. Součástí zkoušky bylo uzavře-ní odpadového otvoru a za pomoci místních hasičů a jejich TATRY na-plnění celé „vaničky“ na střeše vo-dou. Druhý den bylo zjištěno pro-sakování vody stropem do přístav-ku, ale nebylo možno zjistit, kde je 

netěsnost střechy. Bude zřejmě nutno provést izolaci celé střechy, aby k zatékání za vydatného deště nedocházelo.        Vok 

Zaměstnejme se samy – aneb praktické zkušenosti s podporou začínajících podnikatelek V listopadu 2014 končí projekt „Zaměstnejme se samy“, jehož cí-lem je podpořit sebezaměstnávání žen na Domažlicku s důrazem na využití místních zdrojů. Začínající podnikatelky prošly v rámci pro-jektu komplexním vzdělávacím a poradenským programem zaměře-ným na problematiku zahájení podnikání či samostatné výdělečné činnosti. Prošly motivačními a re-kvalifikačními kurzy a zpracovaly si podnikatelské plány, které jim od-halily, do jaké míry jsou jejich podnikatelské plány uskutečnitel-né. V rámci projektu byly rovněž natočeny dva krátké dokumentární 

filmy a byl vydán průvodce pro za-čínající podnikatelky. Výsledky pro-jektu, průvodce pro začínající pod-nikatelky, DVD s dokumen-tárními filmy a zkušenosti našich lektorů i klientek budou představeny 5. lis-topadu 2014 od 9:00 do 12:15 hod. v Plzni (Zasedací místnost č. 326, 3. Patro, Krajský úřad Plzeň-ského kraje, Škroupova 18, Plzeň) na závěrečném workshopu „Zaměstnejme se samy – aneb praktické zkušenosti s podporou začínajících podnikatelek“.  Více informací o této akci nalezne-te na www.centrumfazole.cz. Při-hlášky zasílejte na adresu: leo-na.kupcikova@ekopolitika.cz a to do 30. října 2014.   

Byla postavena r. 1830 Annou Kütnerovou, na křižovatce cest z Poběžovic do Otova a ze Záměliče do Šitboře. Sv. Prokop je patron rolníků a čes-kých horníků, jehož památku slaví římskokatolická církev 4. července. Jak je známo, obě tyto profese se zde v okolí nacházely ve značném počtu. Sv. Prokop se narodil zhruba na konci 10. století (r. 970 nebo 975 se uvádí nejčastěji) a zemřel r. 1053 v sázavském klášteře. V r. 1204 byl Prokop slavnostně kano-nizován. 

Bývá zobrazován jako řeholník ne-bo opat s ďáblem na řetězu u no-hou, nebo s Ďáblem zapraženým v pluhu. Sv. Prokop žil v jeskyni, kde se vě-novat duchovnímu rozjímání, mod-litbám a také těžké fyzické práci. Legenda praví, že během pokání se ho pokoušel ďábel rozptylovat a tak ho sv. Prokop přemohl, zapřáhl do pluhu a křížem ho poháněl k or-bě. Vznikla tak brázda mezi Sáza-vou a Chotouní dlouhá asi 21 km a dneska se jí říká Čertova brázda. Ale vraťme se k prokopské kapli o které panují stránka 3 dokončení na str. 4 
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  Každému z nás je souzen jen doušek z poháru věčnosti.       F. Šrámek  

 Dne 13. října 2014 uplynul první smutný rok,  kdy nás navždy opustila paní Marie Kabourková ze Šitboře.    Dne 28. prosince 2014 uplyne již devátý rok, kdy od nás navždy odešel  pan Josef Kabourek  ze Šitboře. 
  

Stále vzpomínají dcera a synové s rodinami. 
   Dne 10.10.2014 uplynulo dlouhých 40 let, kdy nás po tragické nehodě navždy opustili paní 
 Anna Kunešová 

 
 
   
 
 
 

 
Vlastimil Kuneš  a Raduška Kunešová z Poběžovic. 

 

 Letos uplynulo již 47 let, kdy nás opustil Vlastík Kuneš z Poběžovic.         
 
  Stále vzpomíná rodina Kunešova. 

   Neplačte, že jsem odešla, ten klid a mír mi přejte, jen věčné světlo vzpomínky mi stále zachovejte. 
 Dne 4. listopadu 2014 uplyne první smutný rok, kdy nás na-vždy opustila manželka,  matka, babička a prababička  paní 

Milena Breiová 
z Poběžovic.          Stále vzpomínají  manžel Štěpán,  sourozenci Václav a Marie, dcery a vnoučata. 

   Kdo ztratil na světě  to nejdražší, ten nezapomene. Ani čas nezmírní lásku a bolest v srdcích těch, kteří ho milovali.  Dne 4.11.2014 uplyne 13 let,  kdy nás opustil  náš syn 
Pavel Maier 
z Poběžovic.           Stále vzpomínají rodiče, bratr s rodinou a ostatní příbuzní. 

Poběžovice:  listopad: 5.11., 19.11., prosinec: 3.12., 17.12., 31.12. 
Ostatní obce:  listopad: 4.11., 18.11., prosinec: 2.12., 16.12., 30.12. 

Jak hlásit poruchy 
veřejného osvětlení Veřejné osvětlení v Pobě-žovicích a jejich částech je celkově dosti staré. J edno t l i v á  s v í t i d l a (žárovky, výbojky) mají li-mitovanou dobu životnos-ti a proto postupně pře-stávají svítit nebo zhasí-nají a opět se rozsvěcují (blikají). Pokud ve svém okolí nebo jiné části Poběžovic zjistí-te, že svítidlo veřejného osvětlení nefunguje tak jak má, ohlaste tuto skutečnost v podatelně MěÚ Pobě-žovice (tel. 379 497 281) nebo ta-jemníkovi MěÚ (tel. 731 444 933).  Při tomto ohlášení uveďte i číslo svítidla (každý sloup má své čís-lo), aby bylo možné poruchu přes-ně nahlásit vlastníkovi, který zajistí opravu. 

Pozvánka na  
Poběžovickou burzu Místo konání: Hotel Hubertus Po-běžovice. Termín: 22. listopadu 2014. Příjem zboží: 22. 11.   9.00-10.00 Prodej zboží: 22.11.  10.00-15.00 Výdej zboží: 22.11.   15.00-16.00 

 Prodávat i nakupovat můžete zboží dětské i pro dospělé, obuv, hračky, kočárky, autosedačky, sportovní po-třeby apod. V případě prodeje je nutné zhotovit seznam zboží na A4 a každé zboží mít označené evidenčním číslem a cenou. Neoznačené zboží je nepro-dejné!!! Neručíme za ztracené věci. Každému prodávajícímu bude přidě-leno EVIDENČNÍ ČÍSLO o které si zavolejte na tel. 777 460 115. Vzor popisu zboží: 10/1/20.-  (10-evidenční číslo/1-pořadové číslo v seznamu/20.– cena zboží). 

také legendy. Říkalo se, že tady straší. Byli tam mužíci, kteří v noci přesazovali mezníky: Jednou šel sedlák z Ohnišťovic do Ronšperka. V mís-tech u dnešní prokopské kaple sly-šel volání. Volal přesazovač mezní-ků. Kam mám ten kámen dát? Kam mám ten kámen dát? Sedlák zavo-lal: Dej ho tam, kdes ho vzal! Tu slyšel, jak padl kámen (je to zazna-menáno ve farní kronice). Jezdil tam také bezhlavý jezdec, ale jen od května do podzimu a vždy za šera. Kdo ho tam potká, onemocní, nebo dokonce zemře leknutím (i toto zachytila farní kronika). Nechme pověstí a věnujme se sku-tečnosti. Historický popis kaple dle místního historika Ing. Purgharta: Byla to jednoduchá nízká kaple, stavba bez velkých ozdob čtverco-vého půdorysu o rozměrech 3,2 x 3.2m. Uvnitř by jednoduchý oltářík a na něm byt postavený hrubě ma-lovaný obraz sv. Prokopa v opat-ském rouše s mitrou na hlavě, kte-rý drží ďábla na řetězu u nohy. Ob-raz byl rozměrů 1,2 x 0,8 m, naho-ře do polokruhu v jednoduchém rá-mu, malován na plátně. V bočních stěnách jsou dva mělké výklenky, v nichž byly volně postaveny obrazy světců v mitrách, malováno hrubě na dřevě, týmž zhotovitelem jako obraz sv. Prokopa. Vnitřek kaple byl osvětlen malými okénky, zvenčí kruhovými. Oltářík stál na straně východní a vstup do kaple byl ze strany západní. Tato kaple byla vandaly zbořena v r. 1970. Kapli se 

rozhodl spolek, Dobrohost zreno-vovat. V r. 2005 s tímto návrhem přišel předseda spolku p. Jaroslav Paul. Tohoto návrhu se chopil p. Josef Böhm a ze zbytků stávajících základů a fotografie z r. 1960 pro-vedl výpočet rozměrů. Dle tohoto výpočtu a historického popisu byla provedena dokumentace této kaple a navržen rozpočet. Dále se ujímá iniciativy p. Karel Špaček, který 2x žádá o přidělení dotace z krajského programu. Tento program přispívá také na drobnou architekturu. Ne-bylo vyhověno. V r. 2013 zasílá další žádost na fond Občanského fóra opomíjené památky a znovu nebylo vyhověno. Mezitím členové spolku Dobrohost likvidují křoví ko-lem základů kapličky, čistí cihly z bouraného objektu bývalého kláš-tera a sami se pouští do stavby zdí. Z výše uvedených důvodů (nedos-tatek, peněz), bylo nutno práce po-zastavit. Po těchto nepříjemných zkušenostech členové spolku Dob-rohost požádali na jaře r. 2014 sta-rostu p. Hynka Říhu o spolupráci a starosta této žádosti vyhověl. Roz-houpali se také zdejší podnikatelé, kteří svými sponzorskými dary také přispěli k dokončení této akce. K získání sponzorských darů je nutno poděkovat p. Karlu Špačkovi a pí. Ludmile Bártové. Tato kaple byla dokončena a vysvěcena 27. září 2014. Za spolek Dobrohost, všem, kteří se zasloužili o dokončení to-hoto díla, poděkoval při slavnost-ním vysvěcení p. Karel Špaček.        Josef Böhm 

dokončení ze str. 3 


